

Sosiaali- ja terveysministeriön ilmoitus

eräistä indeksillä tarkistetuista sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuista

Sosiaali- ja terveysministeriö ilmoittaa sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuista annetun lain (734/1992) 14 b §:n nojalla, sellaisena kuin se on laissa 913/2012, seuraavan:

1. Kansaneläkeindeksin muutoksen mukaisesti tarkistettu sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuista annetun lain 3 §:n 1 momentissa tarkoitettu käyttämättä jätetystä palvelusta perittävä maksu on 1 päivästä tammikuuta 2026 alkaen enintään 60,60 euroa.

2. Kansaneläkeindeksin muutoksen mukaisesti tarkistettu sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuista annetun lain 6 a §:n 1 ja 7 momentissa tarkoitettu maksukatto on 1 päivästä tammikuuta 2026 alkaen 815 euroa.

3. Kansaneläkeindeksin muutoksen mukaisesti tarkistettu sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuista annetun lain 6 a §:n 1 momentissa tarkoitettu lyhytaikaista laitoshoidon tai lyhytaikaista laitospalvelua saavan asiakkaan ylläpidosta perittävä maksu on 1 päivästä tammikuuta 2026 alkaen enintään 26,80 euroa vuorokaudelta.

4. Kansaneläkeindeksin muutoksen mukaisesti tarkistettu sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuista annetun lain 6 b §:n 1 momentissa tarkoitettu omaishoitajan vapaan aikaisista palveluista perittävä asiakasmaksu on 1 päivästä tammikuuta 2026 alkaen enintään 13,70 euroa päivältä.

5. Työeläkeindeksin muutoksen mukaisesti tarkistettu sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuista annetun lain 7 c §:n 3 momentissa tarkoitettu henkilökohtaisen käyttövaran määrä on 1 päivästä tammikuuta 2026 alkaen pitkäaikaisen ympärivuorokautisen palveluasumisen ja pitkäaikaisen perhehoidon asiakkaalla vähintään 195 euroa kuukaudessa ja pitkäaikaisen laitoshoidon asiakkaalla vähintään 131 euroa kuukaudessa.

6. Kansaneläkeindeksin muutoksen mukaisesti tarkistettu sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuista annetun lain 7 d §:n 4 momentissa tarkoitettu lapselta ja hänen vanhemmiltaan yhteensä perittävä asiakasmaksu kodin ulkopuolella järjestettävästä lapsen asumisen tuesta voi 1 päivästä tammikuuta 2026 alkaen olla yhteensä enintään 534,60 euroa kuukaudessa.

7. Työeläkeindeksin muutoksen mukaisesti tarkistettujen sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuista annetun lain 10 e §:n 3 momentissa tarkoitettujen tulorajat ovat 1 päivästä tammikuuta 2026 alkaen seuraavat:

Perheen koko, henkilömäärä					
1	2	3	4	5	6
Tuloraja, euroa kuukaudessa					
699	1 290	2 025	2 503	3 030	3 481

8. Työeläkeindeksin muutoksen mukaisesti tarkistettu sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuista annetun lain 10 e §:n 4 momentissa tarkoitettu tulorajan korotus, jos henkilöitä on enemmän kuin kuusi, on 1 päivästä tammikuuta 2026 alkaen 416 euroa kustakin seuraavasta henkilöstä.

Helsingissä 17.11.2025

Sosiaali- ja terveysministeri Kaisa Juuso

Hallitussihteeri Karin Koistinen